首页 | 期刊介绍 | 投稿指南 | 相关下载 | 数字图书 | 理事单位 | 广告服务 | 联系我们

文章摘要

刘春兰, 王海燕, 吴成亮. 环境规制对中国工业全行业技术创新的影响研究[J]., 2014, (20):.

环境规制对中国工业全行业技术创新的影响研究

The Empirical Research of Environment Regulation on Chinese Industries Technological Innovation 投稿时间: 2014-02-11 最后修改时间: 2014-10-10

DOI:

中文关键词:环境规制;技术创新;主成分分析;指标体系;工业全行业

英文关键词: Environment Regulation; Technological Innovation; Principal Component Analysis; Comprehensive Indicator System; Chinese Industries 基金项目:中央高校基本科研业务费专项资金资助 (RW2013-02); 北京市优秀人才培养资助 (2013D009046000006) "北京市各区县经济环境效率评价与影响因素分析海淀区支持核心区自主创新和产业发展专项资金 (K2012003S)。

刘春兰 北京林业大学 信息学院 100083

王海燕 北京林业大学 100083

吴成亮 北京林业大学经济管理学院

摘要点击次数:80 全文下载次数:68

中文摘要:

技术创新在经济发展中起着重要作用,环境规制对于技术创新的影响势必影响经济发展。本文运用2001-2010年36个工业行业的面板数据,通过主成分分析方法构及标体系,最后采用计量经济的方法,实证分析了在"十五"和"十一五"期间,环境规制对中国行业技术创新的影响。研究发现,环境规制对于不同的行业有着不同的影响个行业有正效应,主要为协调性行业(环境技术效率大于0.7),16个行业有负效应,主要为不协调性行业和行业协调性下调的行业,且对于不同行业影响程度不同。同时,分种现象的可能原因,并提出相应的政策建议。

英文摘要:

Technological innovation plays an important role in economic development, and the impact of environmental regulation on the technological in is bound to affect the economic development. This paper first built a comprehensive indicator system, and then used the 2001-2010 panel data of 36 industries to analysis the impact of environmental regulation on technology innovation through econometric method. The study found that environment regulation had different effects for different industries: 20 industries have a positive effect, mainly the coordinated industry (environmental effected and 10.7); 16 industries have a negative effect, mainly uncoordinated industry and the industry coordinated downward industry; the degree on different industries is different. Meanwhile, this paper analyzed the possible reasons for this phenomenon, and proposed appropriate policy recommendations.

查看全文 查看/发表评论 下载PDF阅读器

版权所有 科技管理研究

编辑部地址:广州市连新路171号广东国际科技中心305室(510033)

电话: 020-83163517、83568469、83163516(财务)、83163258(传真) 邮箱: kjgl@chinajournal.net.cn 技术支持: 北京勤云科技发展有限公司